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RADA VLÁDY PRO SENIORY A STÁRNUTÍ POPULACE 

Z á p i s 

z 32. zasedání Rady vlády pro seniory a stárnutí populace konaného 

dne 23. května 2017 od 9:30 hod. 

v budově Ministerstva práce a sociálních věcí, zasedací místnost Klub 

 

 

Přítomni: dle prezenční listiny1 

Program: 

1. Strategie přípravy na stárnutí pro období 2018-2022: informace o průběhu přípravy 

2. Národní konvent k přípravě na stárnutí populace: informace o průběhu a přípravě aktivit 

a. Kulaté stoly a mezinárodní konference 

b. Cena Rady vlády pro seniory a stárnutí populace 

c. Sdružení seniorských ocenění do jedné akce  

3. Zpráva o plnění Národního akčního plánu podporujícího pozitivní stárnutí pro období let 2013 až 

2017 za rok 2016 

4. Dotační programy MPSV na podporu seniorů pro obce a kraje: informace o aktuálním stavu 

5. Situace v legislativě týkající se seniorů: informace o stavu projednávání v PSP ČR  

6. Různé   

 

0. Úvod 

Jednání Rady vlády pro seniory a stárnutí populace (dále jen „Rada“) zahájila předsedkyně Rady, která 

uvítala přítomné a konstatovala, že Rada není usnášeníschopná vzhledem k přítomnosti 12 členů 

a zástupců členů Rady s pověřením hlasovat z celkových 28 členů. Proto vyzvala přítomné, aby vznesli 

své návrhy na doplnění a případné změny v návrhu programu, o nichž bude hlasováno spolu 

s ostatními obvyklými úvodními náležitostmi zasedání až po té, co bude dosaženo potřebného 

počtupřítomných členů Rady a jejich zástupců s právem hlasovat (15 osob) a navrhla, aby byly 

přednostně projednány body, o nichž Rada nemusí hlasovat a jsou předkládány Radě pro informaci.  

1. Strategie přípravy na stárnutí pro období 2018-2022: informace o průběhu přípravy 

Předsedkyně Rady předala slovo J. Maláčové k představení Strategie přípravy na stárnutí pro období 

2018-2022. J. Maláčová přítomné informovala, že připravovaná strategie navazuje na Národní akční 

plán podporující pozitivní stárnutí pro období let 2013 až 2017 a v souladu s příslušným usnesením 

vlády má být předložena vládě ke schválení do konce roku 2017. V současné doběje zpracovávána 

finální verze návrhu materiálu. Dále uvedla, že materiál byl Radě a dalším expertům poslán 
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k připomínkám – cílem je zapracovat připomínky všech relevantních aktérů. Rekapitulovala 6 klíčových 

oblastí, na něž se materiál na základě analýzy zaměřuje především. Těmito oblastmi jsou: 

1. Neprovázané veřejné politiky  
2. Nedostupné bydlení, zejm. nájemní pro osoby s nižším příjmem – tj. i seniory a seniorky  
3. Nastavení penzijního systému, konkrétně pak:  

a. Nedostatečné zúročení péče v penzijním systému   
b. Mechanismus minimálního pojistného pro OSVČ, který ale nezaručuje odpovídající 

zabezpečení ve stáří  
4. Nedostatečné systémové zajištění péče a jejího financování do budoucna  
5. Strukturální nezaměstnanost lidí nad 50 let v důsledku stereotypů, péče či zdravotního stavu   
6. Genderové nerovnosti, které mají dopad do materiálního zajištění seniorek a jejich penzí 

J. Maláčová dále rekapitulovala, že materiál byl zaslán k připomínkám Radě dne 11. dubna 2017 

s termínem pro zaslání připomínek do 28. dubna 2017. Veškeré obdržené připomínky, byly vysoce 

relevantní a kvalitní. Dne 6. června 2017 bude hotova další verze materiálu, která bude předložena 

k vnitřním připomínkám MPSV a po té do meziresortního připomínkového řízení. Předsedkyně Rady 

následně otevřela diskusi k tomuto bodu. Z. Pernes v diskusi uvedl, že dne 12. května 2017 proběhl 

3. sjezd RS ČR, který přijal střednědobý program2 na další období a navrhl, aby byl tento program 

zapracován do připravované strategie. J. Maláčová navrhla rozeslání další verze strategie členům 

a členkám Rady, aby se mohli v případě zájmu k materiálu znovu vyjádřit. Materiál Radě rozešle 

sekretariát, lhůta pro zaslání připomínek bude krátká – pravděpodobně jen 2 pracovní dny, 

s ohledem na harmonogram zpracování. K další diskusi se již nikdo nepřihlásil, proto předsedkyně 

Rady ukončila první bod jednání.   

2. Národní konvent k přípravě na stárnutí populace: informace o průběhu a přípravě aktivit 

 

a. Kulaté stoly a mezinárodní konference 

Předsedkyně Rady vyzvala J. Maláčovou k přednesení informace o Národním konventu k přípravě 

na stárnutí populace, nové iniciativě MPSV. J. Maláčová uvedla, že hlavním cílem této aktivity 

je podpora veřejné diskuse v oblasti přípravy na stárnutí. Výstupy z kulatých stolů pořádaných v rámci 

Konventu jsou využívány při přípravě strategie přípravy na stárnutí pro období 2018-2022. Zájem 

o tyto diskuse je značný, původní kapacita 50 míst byla z důvodu velkého zájmu navýšena na 80 míst. 

To svědčí o velké potřebě veřejné diskuse k těmto tématům. Již proběhly tři kulaté stoly, zaměřené 

na oblasti bydlení; socio-ekonomickou situaci a chudobu seniorů; poslední kulatý stůl byl věnován 

agendě sociálně-zdravotní pomezí. Do konce roku proběhnou ještě dva kulaté stoly, první z nich bude 

zaměřen na trh práce a proběhne začátkem července, poslední, předběžně plánovaný na říjen, bude 

orientován na oblasti vzdělávání, dobrovolnictví a participace na životě komunity. Vyvrcholením celé 

série diskusí bude mezinárodní konference, pořádaná k Mezinárodnímu dni seniorů. Hlavním 

tématem konference bude stárnutí a veřejný prostor. Konference je plánována na 25. září 2017, 

proběhne v Praze. V diskusi vystoupila S. Kottnauerová (MZ), která poděkovala MPSV za vysokou 

odbornou úroveň kulatých stolů.  

b. Cena Rady vlády pro seniory a stárnutí populace 

c. Sdružení seniorských ocenění do jedné akce 
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Předsedkyně Rady uvedla, že k usnášeníschopnosti Rady dosud chybí tři členové, proto se 
obrátila na J. Maláčovou k přednesení návrhu, jak situaci řešit. J. Maláčová upřesnila, že řešení 
Ceny Rady a sdružení předávání seniorských cen bylo uloženo sekretariátu na 31. zasedání Rady. 
S ohledem na fakt, že dosud chybí tři členové pro dosažení usnášeníschopnosti Rady, mohou být 
podklady zaslány sekretariátem členům a členkám Rady k hlasování per rollam. Dále uvedla, 
že k řešení sdružení ocenění byla vytvořena pracovní skupina. Všechny relevantní organizace 
(MPSV, MZ, Život 90 a Nadace Charty 77) s výjimkou Svazu důchodců ČR předběžně vyslovily 
souhlas spředáváním cen na společné akci. Další detaily budou rozpracovány dne 2.6.2017 
na jednání pracovní skupiny. J. Maláčová dále rekapitulovala, že podle úkolu z 31. zasedání Rady 
ze dne 11. dubna 2017 připravil sekretariát návrh nových kritérií, aby se Cena Rady více odlišila 
od cen udělovaných Nadací Charty 77 s cílem zamezit překrývání kategorií a oceňování stejných 
osobností různými vyhlašovateli. Návrh kritérií mají členové Rady vytištěn v podkladech.3 
V současnosti jsou pro Ceny Rady navrhovány čtyři kategorie, kterými jsou:  

1. Osobnost, která se významným způsobem a dlouhodobě angažuje v oblasti podpory 
seniorů, ve věku 60+, profesionál. 

2. Osobnost, která se významným způsobem a dlouhodobě angažuje v oblasti podpory 
seniorů, ve věku 60+, neprofesionál. 

3. Osobnost, která se významným způsobem angažuje v oblasti mezigenerační spolupráce, 
libovolný věk. 

4. Zvláštní cena předsedkyně Rady. 
V rámci zjednodušení postupu pro nominace a vyhodnocení cen se navrhuje, aby na Ceny Rady 
nominovali pouze členové Rady, z nichž každý může navrhnout jednu osobnost v každé 
z kategorií, vyjma nominací na Zvláštní cenu předsedkyně Rady. Nominace na Zvláštní cenu 
mohou podávat pouze předsedkyně a obě místopředsedkyně Rady. K vyhodnocení ocenění je 
navržena odborná porota ve složení:  

Mgr. Zuzana Jentschke Stőcklová místopředsedkyně Rady, předsedkyně poroty 
Mgr. Martina Štěpánková místopředsedkyně Rady 
Mgr. Jan Lorman člen Rady, ředitel Život 90 
RSDr. Zdeněk Pernes člen Rady, předseda RS ČR 
PhDr. Jindřich Kadlec člen Rady, předseda České asociace pečovatelské služby 
Ing. Jiří Horecký, PhD., MBA člen Rady, prezident APSS ČR 
ŘO 21+VO 211 + VO 213 odbor 21 MPSV 

    
V průběhu představení návrhu kritérií dosáhl počet přítomných členů Rady 15, čímž se Rada stala 

usnášeníschopnou. Předsedkyně Rady proto vyzvala k  hlasování o zápisu z 31. zasedání Rady: Pro 15, 

proti 0, zdržel/a se 0. Zápis byl schválen. 

Následně předsedkyně Rady vyzvala přítomné k hlasování o schválení programu 32. zasedání: 

Pro 15, proti 0, zdržel/a se 0. Program zasedání byl schválen. 

Předsedkyně Rady po té nechal přiměřený čas nově příchozím k seznámení s návrhem kritérií Ceny 

Rady. O návrhu kritérií Ceny Rady následně proběhlo hlasování: Pro 15, proti 0, zdržel/a se 0. Návrh 

kritérií Cen Rady byl schválen. Po té proběhlo hlasování o návrhu složení hodnotící komise, resp. 

odborné poroty: Pro 14, proti 0, zdržel/a se 1. Návrh složení odborné poroty Cen Rady byl schválen. 

3.  Zpráva o plnění Národního akčního plánu podporujícího pozitivní stárnutí pro období let 2013 

až 2017 za rok 2016 (dále jen „Zpráva“) 
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Předsedkyně Rady předala slovo K. Kňapové k přednesení informací o Zprávě. K. Kňapová uvedla, že 

kromě přípravy nové strategie se Oddělení politiky stárnutí zabývalo též hodnocením aktuálního 

NAPu. Toto, již čtvrté hodnocení proběhlo za pomocí indikátorů vypracovaných Mendelovou 

univerzitou. Indikátory sledovaly 163 vybraných opatření NAP, tedy asi 80% všech opatření. Plněno 

bylo 152 ze 163 sledovaných opatření, NAP jako celek byl tedy plněn na 93%. 152 plněných opatření 

bylo plněno průměrně na 90%. K. Kňapová ocenila plnění opatření NAP resortů: MZ, MŠMT, MV, MD, 

MK. Své zprávy o hodnocení kromě ministerstev zaslaly též ÚP ČR, ČSSZ, ČSÚ, všechny kraje a 

statutární města Praha, Brno, Plzeň, Ostrava. K. Kňapová rovněž vyjádřila poděkování dalším 

subjektům a neziskovým organizacím, které se na vyhodnocení opatření NAP svými kvalitními 

příspěvky podílely. Předsedkyně Rady po té otevřela diskusi, v níž vystoupil Z. Pernes, který ocenil, že 

Zpráva je na rozdíl od minulých let velmi podrobná a poskytuje komplexní obraz o stavu seniorské 

agendy v různých regionech ČR. Přestože Rada seniorů situaci rovněž pečlivě monitoruje, jsou pro něj 

některé informace nové. Z. Pernes dále požádal o poskytnutí parametrů hodnocení, aby mohl 

posoudit, nakolik je hodnocení subjektivní. Z. Pernes dále vyjádřil poděkování MPSV za koncepci 

sociálního bydlení i za další kroky k řešení seniorského bydlení. Ocenil též opatření MZe za řešení této 

agendy na venkově (domy Klas). Za nedostatečné označil finanční zdroje, které této agendě poskytuje 

MMR – bylo by potřeba řádově vyšší podpory. Dále navrhl, aby byl dotační program Podpora VÚA 

v dalším období navýšen. Přestože za současného vedení MPSV k navýšení programu došlo až na 18 

mil. Kč, bylo by vhodné podporu neziskovým organizacím zvýšit. Rovněž ocenil, že dotační program 

Podpora VÚA v letošním roce poprvé poskytuje podporu střešním seniorským a proseniorským 

organizacím.  Závěrem uvedl, že přes dlouhou řadu přijatých opatření se nedaří uspokojivě řešit 

otázku chudoby seniorů. Data z ČSÚ uvádí hranici příjmové chudoby 10 691 Kč, přičemž průměrný 

starobní důchod v loňském roce byl vyšší pouze o 761 Kč nad tuto hranici. Předsedkyně Rady uvedla, 

že za současné vlády došlo k navýšení v řadě oblastí, avšak finančních zdrojů by bylo zapotřebí více. 

Vyjednávání o státním rozpočtu je velmi komplikované. V každé oblasti, ať se jedná o zvyšování 

důchodů, nebo např. o podporu domovů seniorů či jiné, probíhají velice náročná vyjednávání s MF, 

a to i o malých částkách. M. Bílková (MF) k tomu uvedla, že vyjednávání o státním rozpočtu je vysoce 

politická záležitost a doplnila, že zacházení s nespotřebovanými výdaji minulých let upravuje zákon 

o rozpočtových pravidlech a finanční zdroje tedy nelze dle úvahy či potřeby převádět mezi 

institucemi (např. přebytek ze zdrojů ÚP využít pro navýšení dávek v gesci MPSV).  D. Jiránek (SMO) 

v této souvislosti upozornil, že některé resorty při rozdělování dotací a podpor dosud potřeby seniorů 

nezohledňují dostatečně, což se týká např. sportovních aktivit. V diskusi dále vystoupila předsedkyně 

PS na podporu vzdělávání a dobrovolnictví K. Nehodová, která upozornila, že oblast celoživotního 

vzdělávání jeho dostupnost není podle jejího názoru ve zprávě dostatečně rozpracována, přestože 

podklady sekretariátu zaslala. Uvedla, že virtuální univerzity 3. věku v současnosti existují na 218 

místech ČR a že aktivizace seniorů a možnost vzdělávání podporují celkovou kondici a snižují 

či oddalují potřebu institucionální péče. Doporučila rovněž, aby byla navýšena podpora nejen 

v oblasti sportu, ale též vzdělávání. J. Maláčová upřesnila způsob, jakým jsou připomínky zapracovány 

– s ohledem na rozsah, charakter a formát materiálu není možné do zprávy kopírovat celé znění 

připomínek, je však zapracován jejich hlavní obsah, což se stalo i s připomínkami týkajícími se 

celoživotního vzdělávání. Dále doplnila, že aktuální strategie obsahuje celkem 160 priorit, což je příliš 

vysoké množství mj. i pro hodnocení.  Nová strategie je připravována tak, aby zahrnovala skutečně 

zásadní priority, které bude možné rozpracovat do dílčích opatření naplňovaných postupně. 

V ideálním případě by strategických priorit mělo být cca 10.  
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4. Dotační programy MPSV na podporu seniorů pro obce a kraje: informace o aktuálním stavu 

 

Předsedkyně Rady předala slovo J. Maláčové, která uvedla, že MPSV má v současnosti tři dotační 

tituly podporující seniory. Prvním z nich je Podpora VÚA, z něhož již byly vyplaceny  prostředky pro 

letošní rok. Před uzavřením je program na podporu samosprávy tedy pro kraje. Jedná se o druhý 

ročník programu zřízeného usnesením vlády. Zájem o program stoupá, o čemž svědčí počet podaných 

žádostí, který se z loňských 7 zvýšil na 11. Žádost nepodaly kraje Středočeský, Pardubický a hl. m. 

Praha. Celkový finanční objem žádostí dosáhl téměř 11 mil. Kč. Nejčastější oblasti žádostí se shodují 

se strategickými prioritami MPSV, týkají se především: bezpečnosti seniorů, rozvoje občanských 

kompetencí seniorů, pořádání informačních a osvětových kampaní. Prostředky tohoto dotačního 

programu by měly být vyplaceny do konce června.  

Třetím dotačním titulem je Obec přátelská seniorům, která byla zřízena stejným usnesením vlády 

jako předchozí program. Jedná se o nový, celostátní program podpory obcí/měst/městských částí, 

který byl vytvořen jako nástroj MPSV pro motivaci obcí v reakci na vzrůstající potřebu podpory 

seniorů na místní úrovni. Je organizován  obdobně jako soutěž Obec přátelská rodině, kterou MPSV 

realizuje 9 let. Pokud obec podá přihlášku v obou uvedených titulech, bude to zohledněno 

v bodovém hodnocení – cílem je propojit oblast rodinné politiky a politiky stárnutí. V loňském roce se 

do programu Obec přátelská rodině přihlásilo cca 40 obcí, obdobně velký zájem předpokládáme i o 

nový program Obec přátelská seniorům. Hlavním cílem je podpořit formou dotací projekty obcí 

zaměřené na zlepšení kvality života seniorů (osob ve věku 60+ a důchodců), vícegeneračních rodin a 

rodin se specifickými potřebami (např. rodiny pečující o křehké seniory nebo seniory se zdravotním 

postižením). Celková alokace programu činí 6 mil. Kč, obce soutěží v pěti velikostních kategoriích. 

Termín pro příjem přihlášek byl prodloužen do 2. 6. 2017 včetně s ohledem na množství dotazů 

z obcí, které k programu obce mají. Program je propagován ve spolupráci se SMS a SMO. Členové 

dotační komise budou jmenováni paní ministryní, jakmile bude schválena novelizace pravidel, což 

proběhne pravděpodobně v týdnu od 29.5.2017. 

K diskusi k dotačním programům se nikdo nepřihlásil a předsedkyně Rady tento bod jednání uzavřela.    

 

5. Situace v legislativě týkající se seniorů: informace o stavu projednávání v PSP ČR  

Předsedkyně Rady předala slovo K. Kňapové, aby Radu seznámila s aktuálním stavem projednávání 

legislativy v Poslanecké sněmovně a uvedla, že situace je komplikovaná. K. Kňapová předeslala, že 

shrnutí bylo vypracováno v návaznosti na kladný ohlas, který přehled sklidil na minulém zasedání 

Rady. Pro členy Rady byl vytištěn jako součást podkladů pro jednání4. V přehledu jsou zaznamenána i 

čísla sněmovních tisků, pod nimiž jsou jednotlivé materiály evidovány, takže  členové Rady mohou 

jejich další vývoj sledovat na webu Sněmovny. V diskusi vystoupil Z. Pernes, který uvedl, že Rada 

seniorů bude projednávání legislativních materiálů týkajících se seniorů až do voleb průběžně 

analyzovat a bude se snažit prosazení zákonů napomoci zejména na krajských předvolebních 

setkáních s politiky. D. Jiránek přítomné informoval, že SMO se snažil prosadit změnu v systému 

financování institucionální péče o seniory tak, aby objem peněz vycházel z počtu seniorů. Jedná se 

obdobný způsob, jakým jsou  (podle počtu žáků) rozdělovány peníze školám. Tato snaha zatím nebyla 

úspěšná, nicméně SMO se bude snažit tento systém prosazovat v budoucnosti, neboť na podpoře 

bude záviset stále vyšší počet  osob, zejména ve věku 80+. Prakticky všechny osoby z této věkové 

skupiny jsou na větší či menší péči závislé. Dále doplnil, že změna rozpočtového určení daní by mohla 
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napomoci řešení vzrůstajících potřeb – např. u seniorského bydlení je současný systém dotací složitý 

a administrativně náročný a až 30 % obcí je schopno řešit situaci samo, pokud by dostaly peníze 

přímo. Z Pernes doplnil, že Rada seniorů vidí velký problém ve vylidňování malých obcí, z nichž se 

mladí lidé stěhují za prací a nechávají své stárnoucí rodiče osamělé. Rovněž dostupnost služeb 

klíčových pro seniory (pošta, lékař) se snižuje. D. Jiránek upozornil, že vylidňování se týká stále 

většího území, a to jak malých obcí, tak i velkých měst. Nůžky mezi dostupností služeb ve vylidněných 

obcích a ostatním územím se rozevírají stále rychleji. SMO chystá na září seminář v Poslanecké 

sněmovně, který bude věnován vylidňování území a dostupnosti zdravotních a sociálních služeb. 

Problémem je např. stěhování lékáren do velkých nákupních center a jejich mizení z obcí i center 

měst, což snižuje jejich dostupnost pro seniory, kteří většinou nejezdí nakupovat vlastními auty. 

Snižuje se i dostupnost praktických lékařů, přestože MZ se snažilo situaci řešit pomocí dotací na 

zřízení a rozjezd ordinací až do výše 500 000 Kč. Zlepšení situace v těchto oblastech je důležitý úkol, 

který je vhodné řešit systematicky na celostátní úrovni. V diskusi dále L. Kantor upozornil, že během 

příštích pěti let počet lékařů dále významně klesne a jako jako jeden ze zvažovaných nástrojů pro 

zlepšení dostupnosti lékařské péče jmenoval zvýšení počtu mediků, resp. absolventů lékařských 

fakult. Možnost uplatnění tohoto nástroje je v současnosti předmětem odborné diskuse. K. Dušková 

(ČAPS) uvedla, že poskytovatelé služeb zejména v malých městech se  v současnosti potýkají 

s kritickým nedostatkem zaměstnanců. Tento problém je aktuálně tak velký, že v některých oblastech 

se zvažuje dokonce uzavření zařízení poskytujících sociální služby. Předsedkyně Rady přítomné 

informovala, že v nejbližším týdnu se situací v sociálních službách bude zabývat vláda, která projedná 

navýšení mezd v sociálních službách, což by pomohlo situaci řešit. Problém spočívá mimo jiné v tom, 

že situace byla zanedbávaná léta a každé navýšení představuje v součtu velkou zátěž pro rozpočet, 

přestože se u jednotlivců může jednat o poměrně malé částky. J. Ulma po té poděkoval předsedkyni 

Rady a vedení MPSV za posun v řešení klíčových problémů spojených se zajištěním důstojného dožití 

seniorů, ke kterému došlo za současného vedení, a poznamenal, že situaci nelze řešit bez pomoci 

a spolupráce s obcemi, městy a kraji. Problémem je podle jeho názoru rovněž slaďování pracovního 

života s požadavkem na zajištění péče o seniory v rodinách. Předsedkyně Rady se po té z jednání 

omluvila z důvodu jednání v PSP ČR a předala řízení zasedání místopředsedkyni Rady Z. Jentschke 

Stöcklové. D. Jiránek v diskusi dále uvedl, že tlak na zaměstnávání roste, avšak pro osoby ve věku 50+ 

mohou být bariérou při získání zaměstnání kvalifikační požadavky. V současnosti může VŠ studovat až 

50 % obyvatel, v minulosti však byla kapacita vysokých škol pouze 12 % populace. Navrhl proto zvážit 

legislativní úpravu ve smyslu rozšíření výjimek a uznávání odborné kvalifikace na základě praxe u 

uchazečů o zaměstnání ve věku 50+.  

6. Různé   

Místopředsedkyně Rady uvedla, že v rámci bodu Různé bude jako první přednesena informace 

sekretariátu Rady o výsledcích hlasování per rollam k materiálu Souhrnná zpráva o plnění Národního 

akčního plánu  pro Alzheimerovu nemoc za rok  2016 s návrhem na jeho aktualizaci (dále jen 

„Zpráva“). Tajemnice Rady přítomné informovala, že Zpráva byla členkám a členům Rady rozeslána 

dne 3. dubna 2017, před 31. zasedáním Rady. Protože během 31. zasedání klesl počet přítomných 

členů s hlasovacím právem pod hranici usnášeníschopnosti Rady, Zpráva nemohla být Radou 

schválena. Zpráva byla proto členům Rady rozeslána ke schválení per rollam dne 13. dubna 2017. 

Hlasování o Zprávě bylo ukončeno dne 28. dubna 2017. Zpráva byla schválena 15 hlasy. Sekretariát 

obdržel ke Zprávě jednu připomínku, která byla předána k vypořádání na MZ. V současnosti je 
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zapracování připomínky řešeno mezi MZ a autorkou připomínky, Doc. Holmerovou. S. Kottnauerová 

(MZ) doplnila, že Zpráva bude v souladu s příslušným usnesením vlády předložena vládě do 30. 

června. Po projednání  bude zveřejněna ve Věstníku MZ.  

Místopředsedkyně Rady po té předala slovo J. Maláčové k představení personálních změn v Oddělení 

politiky stárnutí. J. Maláčová přítomné informovala, že v polovině května ukončila služební poměr 

na MPSV VO 211 J. Ryšánková. Vedením oddělení je až do doby ukončení výběrového řízení pověřena 

K. Kňapová.  

Místopředsedkyně Rady po té předala slovo J. Maláčové k představení posledního plánovaného bodu 

jednání, kterým jsou informace sekretariátu Rady o tématech a termínu příštího zasedání. J. 

Maláčová poznamenala, že se daří naplňovat požadavek na zvýšení efektivity jednání snížením počtu 

zařazovaných témat, rozšířením diskuse k projednávaným tématům a organizací zasedání Rady 

v častějších termínech než v minulých letech. Témata dalšího zasedání budou navržena v závislosti 

na stavu projednání legislativních a strategických materiálů a podnětů členek a členů Rady. Pro příští 

zasedání Rady jsou předběžně navrženy dva termíny, buď konec června, nebo začátek září, s tím, 

že zářijový termín se zatím jeví jako pravděpodobnější. V diskusi vystoupil Z. Pernes, který přítomné 

informoval o závěrech třetího sjezdu Rady seniorů ČR, který proběhl dne 12. května 2017 za účasti 

nejvyšších ústavních činitelů ČR. Na sjezdu došlo k částečné obměně předsednictva RS ČR. Předsedou 

organizace zůstává Z. Pernes, statutárním místopředsedou a zástupcem předsedy se stal. M. Taraba. 

F. Prášek je dalším  místopředsedou RS ČR, na ostatních vedoucích místech RS ČR ke změnám 

nedošlo. Na sjezdu byl rovněž schválen program RS ČR na další funkční období (příloha č. 2 zápisu).    

Po naplnění plánovaného programu místopředsedkyně Rady 32. zasedání ukončila. 
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